
Holbergsgade 6
DK-1057 København K

T +45 7226 9000
F +45 7226 9001
M sum@sum.dk
W sum.dk

Dato: 17. oktober 2012
Enhed: Sundhedsøkonomi
Sagsbeh.: SUMPMJ
Sags nr.: 1207071
Dok nr.:  1055250

Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 13. juni 2012 stillet 
følgende spørgsmål nr. 677 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed endeligt besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra
Leif Mikkelsen (LA).

Spørgsmål nr. 677:
’’Finder ministeren det hensigtsmæssigt, at FlexDanmark overtager driften af
de IT-systemer, som regionerne anvender til bestilling og planlægning af sid-
dende sygetransport, uden at opgaven kommer i udbud?”

Svar:
Danske Regioner har i forbindelse med spørgsmålet oplyst følgende, som jeg 
henholder mig til:

”Foreningen FlexDanmark varetager IT-understøttelse af flextrafik (dvs. ikke-
linjebundet persontransport) og driften af en fælles bestillingscentral for trafik-
selskaber, regioner og kommuner. 

Foreningen er en formalisering af Bektra-samarbejdet, som lavede IT-
understøttelse af flextrafik med udgangspunkt i Nordjyllands Trafikselskab. Til-
knytningen til Nordjyllands Trafikselskab blev mere og mere uhensigtsmæssig, 
eftersom Bektra overtog flere og flere driftsopgaver fra andre trafikselskaber 
og regioner, og medlemmerne af samarbejdet besluttede at omdanne drifts-
samarbejdet til en selvstændig forening, ejet af medlemmerne.

I forbindelse med selskabsdannelsen blev det vurderet, at FlexDanmark kan 
udføre sine aktiviteter uden forudgående udbud. FlexDanmark kan udføre sine 
opgaver for medlemmerne efter den udvidede in house-regel. Dette kan ske 
uden forudgående udbud, idet medlemmerne af FlexDanmark underkaster 
FlexDanmark den fornødne kontrol, og idet FlexDanmark alene skal udføre sin 
virksomhed for medlemmerne.”

Med venlig hilsen
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